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חטא מתוק – מס מר

בלוג

מספרים על כומר אחד שביקש מהבישוף לצאת לחופשת קיץ קצרה. "השתגעת" השיב לו, "דווקא באוגוסט?! זו העונה

הכי בוערת של החטאים. סוף סוף הזדמנות להכניס קצת כסף לקופת הכנסיה. אבל מה... אם תמצא מישהו שיצליח

להחליף אותך בלי לפגוע בהכנסות, קח פה יום, שם יום. נסתדר".

הולך הכומר לרבי ומבקש עזרה על-מנת שיוכל לצאת לחופשה, והאחרון נכנס איתו לתא הוידויים להתלמד. מגיע

הראשון "אבי חטאתי. עשיתי מה שעשיתי עם מישהי. אני זקוק לכפרה". חוכך הכומר את ידיו, מגרד בפדחתו, מרצין

ואומר "חטא חמור. חטא חמור. כמה פעמים זה קרה?". "פעם אחת" משיב המתוודה, והכומר פוסק לו "200 אירו לכנסיה

ויתכפר לך". מגיע השני: "אבי חטאתי. עשיתי מה שעשיתי". חוכך הכומר את ידיו, מגרד בפדחתו, מרצין ואומר "חטא

חמור. חטא חמור. כמה פעמים זה קרה?" "פעמיים" משיב המתוודה, והכומר פוסק לו "400 אירו לכנסיה ויתכפר לך".

הרבי קם לצאת והכומר מודאג: "זהו? אתה כבר בטוח שאתה מוכן? הבטחתי לבישוף שיהיה בסדר עם הרווחים". "אל

תדאג" משיב לו הרבי "קלטתי ת'עסק. תהנה בחופש שלך".

למחרת מתיישב הרב בתא הוידויים. "אבי חטאתי" הוא שומע "עשיתי מה שעשיתי ואני זקוק לכפרה". הרב מושך בזקנו

ושואל "כמה פעמים זה קרה?". "שלוש פעמים" משיב המתוודה. טוב חושב הרבי, מהרהר מהרהר ולבסוף פוסק בקול

סמכותי: "1000 אירו לכנסיה ויש לך עוד פעמיים"...

השבוע פורסם שבכוונת משרד האוצר להטיל מס על משקאות קלים ממותקים, וככל שהמשקה יהיה מתוק יותר ועתיר

סוכר, כך יהיה המס כבד יותר. מחירו של בקבוק קוקה קולה, כך נטען, עתיד להתייקר בעקבות "המס המתוק" בלמעלה

מ-50%. המדובר בז'אנר מוכר של "מסוי חטאים" שבמסגרתו מבקשת המדינה להכווין את התנהגות אזרחיה באמצעות

מערכת המס. בדברי ההסבר צוינו ההשפעות המזיקות של ההשמנה על הצבור הישראלי; ונזכרו מדינות שונות שכבר

נקטו צעדי מסוי שכאלה.

אלא שעוד בטרם פורסמו פרטי התכנית במלואם ניתן לשוב ולהזכיר את דבריו של מנהל רשות המסים שסירב לקבל את

המלצת ארגון הבריאות העולמי לייעד את התקבולים הצפויים לקידום בריאות הצבור. לשיטתו וככלל "אין לייחד כספי

מסים למטרות ספציפיות, כגון קידום בריאות". לכך ניתן לצרף גם את סקירת מרכז המחקר של הכנסת המדגיש:

"חשוב לציין, שיש מדינות שבהן הסיבה המרכזית להטלת המס היתה בעיקר פיסקאלית (הצורך בהגדלת הכנסות

המדינה) ולא סיבה בריאותית".

האם לא כך גם בענייננו? האם בריאות הצבור היא שנמצאת בראש מעייניו של שר האוצר החדש, או שמא מילוי הקופה

הצבורית? ומה השלב הבא - מסוי מוצרים המכילים שומן טראנס? חטיפים? מוצרים עתירי מלח? שוקולדים? גלידות?

"ישנם רק שני דברים בטוחים בעולם הזה: מסים ומוות" קבע בנג'מין פרנקלין. אבל מה יהא על החיים עצמם? החיים

שלנו סוכר...
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אין באמור לעיל כדי להחליף ייעוץ משפטי מלא וספציפי.

הדברים האמורים נכונים למועד פרסומם.
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